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Členové předsednictva Euroregionu Šumava se 6.3.2020 
sešli společně se svým bavorským partnerem, aby 
projednali několik aktuálních témat. Účastníky přivítal 
předseda Euroregionu  Šumava - jihozápadní Čechy Libor 
Picka  spolu s Kasparem Sammerem, jednatelem Euregio 
Bayerischer Wald - Böhmerwald - Unterer Inn. Pan Miloš 
Picek seznámil poté  předsednictvo s vyúčtováním rozpočtu 
Euroregia za rok 2019. K. Sammer krátce představil 
Evropský dům, ve kterém se stará o přeshraniční spolupráci 
včetně rakouských kolegů celkem asi 20 zaměstnanců. 
Paní Jaroslava Pongratz, manažerka kontaktních sítí v 
rámci Regionu Dunaj - Vltava prezentovala účastníkům 
svoji činnost, zaměřenou především na zprostředkování 
kontaktů mezi firmami i mezi firmami a univerzitami 

Bavorsko - Čechy, např.  setkání českých a německých 
personalistů, bavorsko-české dny pro firmy, star-up. 

Dr. Jan Gregor, projektový manažer přeshraniční dopravy 
Dolní Bavorsko - jižní Čechy - Plzeň představil některé 
návrhy na zlepšení v této oblasti  a také činnost pracovní 
skupiny, ve které mají zastoupení kraje a dalších asi 30 
organizací. Zároveň upozornil na hlavní záměry a problémy, 
např. u dopravních uzlů Klatovy - Plattling, kde bude železnic 
bez přestupu, nebo Klatovy - Bodenmais či Zelené autobusy 
na Šumavě. Poděkoval starostům za spolupráci a přislíbil 
větší začlenění obcí s cílem lepšího využití veřejné dopravy.

Michal Handschuh společně s Danou Biskup seznámili 
přítomné s pokračováním  projektu Region budoucnosti 
Bavorský les Šumava 2020+.  Záměrem projektu = 
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Vážení členové a příznivci Euroregionu, 
letošní rok nám naši přeshraniční práci velmi zkomplikovala koronavirová pandemie a s ní spojené omezení 
cestování a setkávání se. Přesto činnost Euroregionu neustala a snažili jsem se všemi možnými dostupnými 
způsoby realizovat naše projekty dál a pomáhat i našim žadatelům. Ve Fondu malých projektů jsou finanční 
prostředky stále ještě k dispozici. Přípravy na nový přeshraniční program  pokračují. Na teritoriální rozvojové 
strategie, která je nutnou podmínkou pro další čerpání finančních prostředků, se intenzivně pracuje.

Zasedání předsednictva Euroregionu Šumava - jihozápadní Čechy v bavorském Freyungu bylo premiérou

s m ě ř o v a t  r e g i o n  d o 
b u d o u c n o s t i ,  m a x i -
malizovat a využít k tomu i 
p ř í nosy  p řesh ran i čn í 
spolupráce a definovat 
minimálně 10 pilotních 
p r o j e k t ů  p r o  r o z v o j 
př íhraniční  oblast i  na 
o b d o b í  2 0 2 1 - 2 0 2 7 .  
M a n a ž e r  p r o j e k t u 
p ř i p o m n ě l  t é m a t i c k é 
okruhy.  Uved l ,  že  se 
uskutečnilo již zhruba 50 
s c h ů z e k  s  e x p e r t y  v 
Plzeňském a Jihočeském 
kraji. 



Podobný počet schůzek proběhl i se starosty především 
členských obcí Euroregionu Šumava. Proběhlo výběrové 
řízení na zhotovení  Rozvojové strategie, které vyhrála 
kancelář paní Andrey Rothkopf. Pan Handschuh uvedl, že 
důležité je pro nás především vědět, jak vidí obyvatelé vývoj 
našeho regionu v uplynulých letech, kde vidí klady a kde 
zápory, co je třeba naléhavě udělat v ekonomickém, 
sociálním, kulturním a turistickém sektoru nebo v dalších 
oblastech. Byly zveřejněny i mediální výzvy v každém 
regionu, které obsahovaly článek o projektu, informaci pro 
veřejnost o oblastech přeshraniční spolupráce a prolink na 
dotazník pro veřejnost umístěný na webu. Zároveň 
připomněl některá diskutována témata posledních schůzek 
se starosty.  

Jana Dirriglová seznámila přítomné především s činností 
kontaktního místa v Běšinech a  se školskou tématikou v 
rámci projektu Region budoucnosti 2020 +. Druhý balíček 
projektu je zaměřen především na středí školy  a učiliště. V 
rámci škol proběhlo již v uplynulém období dotazníkové 
šetření s cílem zjistit aktuální stav a zájem o přeshraniční 
spolupráci, postupně se daří etablovat konkrétní partnerství 
škol. Z plánovaných 4 mládežnických fór, proběhli již 3. 
Cílem je dát žákům a studentům možnost sdělit své 
představy o budoucnosti společného regionu. Účastníkům 
byly prezentovány názory a projektové náměty, které ze 

setkání vzešly. Na setkání jsou také vždy zváni zajímaví 
referenti. Dále jsou v rámci projektu využívána a 
navštěvována setkání ředitelů škol, v uplynulém roce se 
jednalo např. o Setkání ředitelů středních škol v Sušici. Dále 
Jana Dirriglová předala své poznatky získané při návštěvě 
pilotního  příhraničního regionu Euregio Maas-Rhein v 
Eupen ve východní Belgii. Euregio Maas- Rhein má již 
několik desetiletí zkušenosti ze spolupráce  tří zemí - 
Nizozemsko - Belgie - Německo, zejména v přeshraniční 
mobilitě a cestovním ruchu. 

Pan Miloš Pisek seznámil přítomné se stavem čerpání 
Dispozičního fondu. Z celkové alokace  bylo na projekty 
(ERDF) ve výši 2 628 564 EUR bylo k datu konání 
přesednictva  vyčerpáno (nasmlouváno/proplaceno): 963 
873 EUR  (177 projektů). Z alokace na projekty zbývá 1 664 
691 EUR.

Dále  pan K. Sammer seznámil přítomné s aktuálními 
záležitostmi kolem přípravy na další dotační období a 
nastínil principy nového navrženého programu pro 
Bavorsko-Rakousko. Předpokládá, že podobný systém 
bude zaveden in v rámci přeshraničního programu BY-CZ. 
Na závěr měli přítomní možnost prohlédnout si víceúčelový 
Evropský dům.

Návštěva  Zastoupení Svobodného státu Bavorsko
v Praze

2

Zástupci Euroregionu přijali pozvání vedoucího Bavorské 
státní kanceláře a státního ministra pro spolkové a evropské 
záležitosti a média, Dr. Floriana Herrmanna a zúčastnili se 
lednové Novoroční recepce, která se konala v Praze na 
Zastoupení  Svobodného státu v Bavorsko v ČR. 

Mezi pozvanými hosty byli zástupci dalších institucí a 
společností, které se  významně podílí na vzájemné česko-
bavorské spolupráci.  Pan ministr  vyjádřil potěšení nad 
úspěšnou dlouhodobou spoluprácí . Těší ho, že již téměř 
pětiletá existence Zastoupení je velmi pozitivně hodnocena 
českou stranou a významnou měrou přispívá k udržování 
pozitivních česko-německých vztahů. 

Za českou stranu se zhostila úvodního slova a poděkování 
ministryně pro místní rozvoj, Klára  Dostálová. 



Hlavním organizátorem akce bylo Ministerstva pro místní 
rozvoj ČR.Velmi úspěšným hostitelem letošní Výroční 
informační akce Programu přeshraniční spolupráce Česká 
republika – Svobodný stát Bavorsko Cíl EÚS 2014-2020 se 
stala obec Kvilda. Akce se konala 1. srpna 2020, tentokrát s 
mottem „Sdílená krajina, sdílená historie". Ministerstvu pro 
místní rozvoj spolupráci s obcí Kvilda, Euroregionem 
Šumava – jihozápadní Čechy a Jihočeským krajem se 
podařilo připravit atraktivní program pro veřejnost. Své 
projekty představili Správa Národního parku Šumava, 
Plzeňský kraj, Jihočeská centrála cestovního ruchu, 
Centrum umění Kvilda, Museum Fotoateliér Seidel, 
Jihočeská univerzita v Českých Budějovicích, Západočeská 
univerzita v Plzni, Úhlava, o. p. s. či Jazykové kompetenční 

centrum pro němčinu a češtinu při Euregio Bayerischer Wald 
– Böhmerwald – Unterer Inn.

V nově otevřeném muzeu mohli návštěvníci zhlédnout část 
společného kulturního dědictví – podmalby na skle, v Galerii 
Kvilda pak výstavy o zaniklých šumavských obcích a o 
poutních cestách v pohraničí. Úspěch slavily také ukázky 
jazyka sousední země pořádané Jazykovým kompetenčním 
centrem pro němčinu a češtinu i malířský workshop pro děti s 
malířkou Alenou Anderlovou v Centru umění Kvilda. 
Milovníci přírody se zúčastnili komentovaných vycházek za 
místní flórou a faunou nebo poznávali šumavské houby, to 
vše za odborné asistence pracovníků Správy NP Šumava. 
Představena byla také nejdelší a nejatraktivnější turistická 

Euregion Šumava se spolupodílel na letošní Výroční informační akci Programu přeshraniční
spolupráce na Kvildě. 

Schůzka s německých poslancem T. Erndlem  a vedoucím zástupcem nadace Hanns-Seidel-Stifftung

Praha, M. Kastlerem, M.A. 
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Zástupci Euroregionu Šumava - jihozápadní Čechy byli společně 

se svým bavorským partnerem Euregio Bayerischer Wald - 

Böhmerwald - Unterer Inn přizváni k rozhovorům s panem 

poslancem Německého Parlamentu Thomasem Erndlem   do 

Českých Budějovic. Pan poslanec Erndl (CSU) z Dolního 

Bavorska se během své pracovní schůzky sešel se zástupci 

několika institucí  v Jihočeském kraji. Program pro něho 

připravovala pobočka nadace Hanns-Seidel-Stiftung, Praha a 

doprovázel ho její ředitel, pan Martin Kastler. 

Tématem byl aktuální projekt Euroregionu "Region budoucnosti 

Bavorský les - Šumava 2020"; následky pandemie COVID-19 na 

přeshraniční práci v regionu, další možnosti spolupráce po 

koronavirové krizi, aktuální dění v Euroregionech. 

stezka obou zemí a venkovský způsob 
života.  K výborné česko-bavorské 
atmosféře přispěli také muzikanti z 
regionu, bavorské Trio Schleudergang a 
Mladá dudácká muzika ze Strakonic, kteří 
dokonce roztančili přihlížející publikum. 
Celkem přilákala akce zhruba 1 000 
návštěvníků. 



Na přeshraniční konferenci, kterou pořádala Nadace 
Hanns-Seidel-Stiftung Praha a která se uskutečnila 
pod názvem 1. Německo-české hovory ze Šumavy ve 
dnech 11. až 13. září v Klatovech, prezentovala 
Euregion Jana Dirriglová.  Rozhovory vedl za nadaci 
Christoph Mauerer.

Pandemie v Evropě opět ukázala, že stále existují 
hranice. Zvláště dráždivý zážitek to byl pro lidi z 
příhraničních oblastí, kteří si už dávno zvykli volně 
dojíždět z Bavorska do Čech a obráceně. Nadace 
Hannse Seidela pozvala  zastupitelé některých 
organizací na první „německo-české rozhovory na 
Šumavě“ ke konverzaci.  Korona-Lockdown a několik 
měsíců uzavření hranic měly zásadní dopad na 
bavorsko-českou spolupráci. Jaké byly zážitky v této 
době, jaké důsledky z toho vyplývají a jaká očekávání 
lze očekávat do dalších měsíců -  o tom diskutovali  
odborníci z oblasti hospodářství, politiky, zdraví, jazyka 
a cestovního ruchu. 

Tématem bylo především nástin možností, jak by 

mohla za současných mimořádných okolností dále 
pokračovat česko-německá spolupráce. Během 
sobotního dopoledne se diskuse na téma uzavření 
hranic a problémů s tím spojených  zúčastnil starosta 
městyse Všeruby, Václav Bernard; Dr. Richard Pikner, 
primář laboratoře v Klatovské nemocnici; Pablo 
Schindelmann za mezinárodní občanskou iniciativu 
"Soboty pro sousedství"; Sandro Bauer, starosta města 
Furth im Wald a zástuce okresního rady Cham; Václav 
Chroust, místostarosta  Klatov. Jak je možné 
odstraňovat jazykové bariery představila odpoledne 
paní Maria Donata Di Taranto z Jazykového 
kompetenční ho centra pro češtinu a němčinu z 
bavorského partnerského Euregio Bavorský les-
Šumava-Dolní Inn.  K tématu jak se společně dostat z 
korona-recese přišli diskutovat paní  Jaroslava 
Pongratz, manažerka kontaktních sítí Bavorsko-
Čechy, Evropský region Dunaj-Vltava, Freyung; pan 
Milostav Sláma z personálního servisu AAQUILA, 
Klatovy a ve videokonferenčním přenosu také Dr. 

První německo-české  hovory ze Šumavy.
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Gerhard Hopp, poslanec Bavorského 
zemského sněmu. Nedělní dopoledne 
se neslo v duchu turismu a téma, jaké 
jsou výhledy a perspektivy v pohraničí v 
oblasti turismu a kultury byli přizváni 
Martin Daiminger z turistické kanceláře 
Eschlkam a   Jana Dirriglová za 
Eureg ion Šumava.   Akt iv  Card 
Bayerischer Wald a možnosti jejího 
rozšíření představil pan Johanes 
Grahammer. O svoje zkušenosti se dále 
přišla podělit paní Kristina Štepánová, 
zástupkyně ředitelky Plzeň - Turismus a 
její německý protějšek paní Susanne 
Wagner, vedoucí podpory turismu, 
Arberland Regio.



Jednání na téma záměru euroregionální strategie Horní Rakousko - Jižní Čechy

24. září 2020 proběhlo v Klášterech v Českém Krumlově  
jednání zástupců Euroregionu Šumava  - jihozápadní 
Čechy z.s.,  rakouského EUREGIA Bayerischer Wald - 
Böhmerwald / Regionalmanagement Mühlviertel a 
jihočeského EUREGIA Silva Nortica. Hlavním tématem bylo 
podepsání společného „ Prohlášení o záměru – 
euroregionální strategie Horní Rakousko – Jižní Čechy 
„
Zástupci organizací EUREGIO Bayerischer Wald-
Böhmerwald / Regionalmanagement Mühlviertel, Euregio 

Silva Nortica a Euroregionu Šumava se shodli, že svou 
přeshraniční spolupráci v rámci projektů prosadí v rámci 
společné strategie.
Výše uvedené organizace plánují svou projektovou práci v 
nadcházejícím INTERREG programovacím období 2021-
2027 soustředit na ,,tzv. euroregionální strategii,, dle 
nařízení COM(2018) 375 final, článek 23. Tato strategie 
bude vypracována  během roku 2021 za součinnosti 
významných aktérů regionálního rozvoje z celé oblasti.
Pro další rozvoj pohraničí Horní Rakousko – Česká 

Druhé předsednictva Euroregionu Šumava - jihozápadní Čechy, z. s.,  se muselo

z důvodu koronavirových opatření  konat oběžnou metodou elektronicky.
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Předsednictvo proběhlo v průběhu června oběžnou metodou. Projednalo a schválilo následující body:  
1.Vyúčtování rozpočtu na rok 
2. Zpráva revizní a kontrolní komise
3. Návrh rozpočtu Euroregionu   na rok 2020 
4. Žádosti o přijetí do členství Euroregionu   
1)Mikroregion Chelčicko – Lhenický, svazek obcí
2)Obec Obytce
3)Národní turistická centrála Šumava z.ú.
7. Konání Valné hromady Euroregionu oběžnou metodou    
8. Žádost  města Vyšší Brod o vystoupení z Euroregionu

Dále byly předsednictvu ve zprávě shrnuty aktuální informace ohledně projektu  Dispoziční fond, především možnost 
podávání žádostí v prodlouženém termínu do 15.10.2020 a možnost prodloužení realizace aktuálních projektů. a 
projektu Region budoucnosti Bavorský les - Šumava 2020 +, především možnost podávání projektových námětů do 
právě připravované Strategie. 

republika by měly být stanoveny  
tematické priority. Na základě již 
e x i s t u j í c í c h  p o d k l a d ů  p r o 
euroregionální rozvoj budou tyto 
priority zpracovány v kooperaci se 
zástupci měst a obcí, regionálního 
managementu, obchodních komor, 
LEADER regionů, turistických 
organizací, správy, bezpečnostních 
složek, vzdělávacích zařízení, 
organizací ochrany přírody a 
životního prostředí, i  dalších 
o r g a n i z a c í  s  r e g i o n á l n í  č i 
přeshraniční perspektivou.



Vysokoškolský svaz pro transfer a inovace Východní Bavorsko 

TRIO uspořádalo pro příhraniční obce v okresech Cham, 

Regensburg und Freyung-Grafenou videokonferenci zaměřenou 

na představení praktických možností k posílení v současnosti 

tolik diskutované digitalizace.  Vzhledem k tomu, že Euroregion 

Šumava spolupracuje se svým partnerem Euregio Bayerischer 

Wald - Böhmerwald - Unterer Inn v rámci Projektu Region 

budoucnosti 2020 + na přípravě Strategie pro společný 

přeshraniční region, zúčastnili se pro inspiraci  také zástupci 

Euregio Šumava  této videokonference.  Digitalizace bude jedno 

z témat, které se bude prolínat celým spektrem vybraných 

prioritních oblastí této strategie.

V úvodních proslovech zemských radů ze všech třech zmíněných 

bavorských okresů byla zřejmá důležitost a priorita kladená na 

digitalizaci procesů  ve státní správě a samosprávě. 

Zástupci Bavorského ministerstva pro digitalizaci představili 

funkce a možnosti využití Bavorského portálu pro poskytování 

základních služeb pro města a obce. 

Následovaly další prezentace jako ukázky dobré praxe,  např. 

digitální způsob komunitního projednávání veřejných záležitostí 

pomocí systému PUBinPlan. Tento způsob projednávání přispívá 

k moderní a efektivní komunikaci s občany a oslovuje větší 

množství lidí. Přispívá také ke snadnějšími porozumění, 

transparentnosti a akceptovatelnosti ze strany veřejnosti a v 

neposlední řadě snižuje náklady obcí. Jedná se o projekt 

Technické vysoké školy v Deggendorfu a má za cíl přiblížit a 

zapojit občany do procesů územního pánování  pomocí 

nejmodernějších digitálních metod. Dále byl představen projekt  

"Inteligentní popelnice." Jedná se o webovou aplikaci , která 

sleduje naplnění popelnic s biodpadem ve městě, optimalizaci 

jejich svozu co  do vzdálenosti, doby čekání a počtu nasazených 

svozových vozů. 

Dalším zajímavým tématem byl příklad  Start-up pro "lesní 

management" jako reakce na současné poničení lesa v důsledku 

změny klimatu, sucha a škůdců. Tato digitální aplikace nabízí 

možnosti, jak lépe získávat a uchovávat data potřebná pro lesní 

management, jak spravovat jednotlivé lesní oblasti, offline a 

online mapový materiál, zjišťování výskytu kůrovce, správu a 

údržbu lesních cest, filtrování získaných dat apod. Zdá se, že tato 

aplikace by mohla být zajímavá také pro majitelé a správce lesů 

na české straně.

Valná hromada Euroregionu musela být z důvodu koronavirovým opatřením zrušena.

Valná hromada se měla konat 6.10. 2020 v přednáškovém sálu v bývalém

dominikánském klášteře v Klatovech. Z důvodu mimořádných koronavirových

 opatření musela být ale zrušena.

Videokonference zaměřená na možnosti  digitalizace obcí

26. zasedání Česko-bavorské pracovní skupiny formu Videokonference
13. listopadu se uskutečnilo formou videokonference  26. 

zasedání Česko-bavorské pracovní skupiny pro přeshraniční 

spolupráci. K české stejně jako německé  straně delegace patřili 

zástupci  jednotlivých českých a bavorských  ministerstev, 

generálního konzulátu ČR v Mnichově, Bavorské státní 

kanceláře, Bavorské reprezentace v ČR, Německého 

velvyslanectví v Praze, krajských úřadů Plzeňského a 

Jihočeského kraje, zástupci vlády Horní Falce a Horních Franků 

a Dolního Bavorska, hospodářských komor, zástupci Euregionů - 

Šumava - jihozápadní Čechy; Bavorský Les - Šumava - Dolní Inn 

a Egrensis,

Účastníci byli rozděleny do několik jednacích skupin dle oblasti 

působnosti.Videokonference se účastnili také zástupci našeho 

Euregio, a to v pracovní skupině zaměřené na regionální 

kooperaci. Ze zpráv většiny účastníků bylo zřejmé, že se 

přeshraniční projekty v důsledku coronavirové pandemie vesměs 

zastavily a bilaterální vztahy  tím velmi utrpěly. Spoustu projektů 

bylo nutné odložit nebo přepracovat na digitální způsob 

spolupráce. Během letních měsíců se přesto mnozí nositelé 

projektů snažili svoje aktivity včas  a  co možná nejlépe 

zrealizovat, jiní museli zažádat o prodloužení. Všechny dotčené 

instituce vycházejí žadatelům a nositelům přeshraničních 

projektů vstříc a po zdůvodnění schvalují prodlužování termínů 

realizace. Ohlasy zazněly na téma co možná nejjednoduššího 

způsobu vyřizování žádosti o prodloužení doby realizace.  

Snahou by mělo být, aby se uskutečnilo co nejvíce plánovaných 

aktivit v pozdějších termínech. Ministerstvo pro místní rozvoj 

vyzdvihlo letní úspěšně zrealizovanou Výroční informační akci na 

Kvi ldě a znovu poděkovalo všem, kteří  na přípravě 

spolupracovali. 

Dále z konference zaznělo, že se dotčené instituce zaměřují v 

tomto nelehkém období na koncepční práci a uchylují se k 

videoformátům. Všichni účastníci se shodli ale na tom, že se těší  

na opětovnou možnost osobního setkávání. Příhraniční region 

žije především osobním setkáváním. 

Zástupci německé strany vyjádřili poděkování  českým 

pracovníkům -  zdravotníkům a pečovatelům kteří i přes velké 

těžkosti dále dojížděli a dojíždějí do Německa a tím pomohli 

udržet při životě infrastrukturu v této oblasti. Výzva zazněla také k 

projektu Hostujícího školního roku, kdy je i po studentech 

vyžadováno pravidelné testování. To je pro studeny dost náročné, 

musí s nimi jezdit i rodiče. Mnoho malých projektů, které  se 

nemohly uskutečnit se týká především obcí a škol.
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V rámci projektu pokračují práce na přípravě Rozvojové strategie Bavorský les - Šumava 2020+ 

Realizace projektu "Region budoucnosti Bavorský les - Šumava 2020 +"

/Zukunfsregion Bayerischer Wald - Šumava 2020+" pokračuje:

V rámci projektu byla zrealizována mediální výzva 
na téma:30 let po pádu Železné opony - čeho bylo 
dosaženo a co je ještě třeba udělat? Veřejnost  
byla oslovena, aby se podělila o svůj názor a 
nápady  a tím mohla ovlivnit budoucnost našeho 
společného česko-bavorského regionu.
EUREGION Šumava - Jihozápadní Čechy, z.s. 
spolupracuje s kolegy v Německu a Rakousku 
více než 25 let na posílení přeshraniční 
spolupráce v našem regionu tří zemí. Proto je 
právě pro Euroregion důležité vědět, jak občané 
vidí vývoj  našeho regionu v uplynulých letech: 
Kde vidít úspěch? Kde jsou deficity? A co je třeba 
udělat naléhavě, ať už v ekonomickém, sociálním, 
kulturním a turistickém sektoru nebo v jiných 
oblastech.  Občané měli možnost zasílat své 
myšlenky v němčině nebo češtině  e-mailem na 
adresu info@euregio-bayern.de nebo 
info@euregio.cz nebo poštou na jednu ze dvou 
adres v Německu nebo České republice. Ze všech 
obdržených příspěvků byly vylosovány dvě hlavní 
ceny a dvě další ceny. 
Nadále mají  členové Euroregionu Šumava a příznivci 

přeshraniční spolupráce možnost konzultací   
projektových záměrů  na kontaktním místě  v 
kanceláři Běšiny v rámci projektu "Region 
budoucnosti Bavorský les - Šumava" i v  dalších 
záležitostech přeshraniční spolupráce.

Kontakt: Euregion Šumava - jihozápadní Čechy, Běšiny 150, 339 
01 Klatovy
PaedDr. Michal Handschuh 
- manažer pro přeshraniční spolupráci, 
michal.handschuh@euregio.cz, tel.: 602 439 809
- projekt "Region budoucnosti Bavorský les - Šumava 2020+"
 
Ing. Jana Dirriglová
- asistentka projektu, tel.: 777 617 735, jana.dirriglova@euregio.cz
- projekt "Region budoucnosti Bavorský les - Šumava 2020+"
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V rámci projektu Region budoucnosti  Bavorský les - 

Šumava 2020+ a s tím související intenzivní práce na 

přípravě Rozvojové strategie se  v létě uskutečnilo 

zajímavé setkání partnerů české a bavorské strany 

Euregio s Prof. Dr. Wofgangem Dorner na 

Technickém kampusu ve Freyungu. Hlavním 

tématem bylo propojení aktuálního tématu - 

digitalizace - napříč všemi prioritními oblastmi 

připravované strategie. Mezi konkrétní témata patřila 

možnosti pro vytvoření platformy pro digitální Start-

up, včetně možných kooperačních partnerů pro tuto 

oblast;  vytvoření digitálních možností a zlepšení  

kulturního prostředí pro zakladatele; možnost 

organizování přeshraničního Hackathonu;

Pan  Dorner klade důraz na dvojstupňovost při 

digitálních projektech, především zavedení 

digitálních myšlenek a dále potom jejich růst. Tato 

témata je možné řešit ve spolupráci s univerzitami. 

Jednám z dalších námětů bylo uspořádat  soutěže 

pro studenty středních odborných škol a učilišť a také 

více podpořit výuku na školách v směru vzdělávání 

pro zakladatele.
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 11 . zasedání výboru 24. - 25. 11. 2020 se uskutečnil formou videokonference

Ve dnech 24. – 25.11. 2020 se uskutečnilo 11. 

zasedání Monitorovacího výboru programu 

přeshraniční spolupráce Česká republika – 

Svobodný stát Bavorsko Cíl EÚS 2014-2020. 

Jednání se  konalo online prostřednictvím tlumočené 

videokonference. Z důvodu zhoršení epidemické 

situace v obou našich zemích rozhodl Řídící orgán se 

souhlasem Národního orgánu, že 11. zasedání 

Monitorovacího výboru ČR – Bavosko bude 

nahrazeno jednáním prostřednictvím tlumočené 

videokonference na online platformě Webex. 

Jednání proběhlo  dle původního plánu v oba dny od 

9:30 hodin do cca 17:00 hodin.  Nejdůležitějším 

bodem tohoto zasedání bylo rozhodnutí o 13 ti 

podaných projektech v prioritních osách tohoto 

programu ( celková alokace na období 2014 – 2020 je 

103 375 149,- EUR ) :
- Výzkum, technický rozvoj a inovace
- Ochrana životního prostředí a účinné 

využívání zdrojů
- Investice do dovedností a vzdělávání
- Udržitelné sítě a institucionální spolupráce

 První virtuální rozhlednu nabízí pan Petr Holý

Pan Holý  byl přesvědčení, že člověk, který někam 

cestuje nebo dorazí na místo, stojí o nějaký cíl a 

prožitek. Má na mysli něco, co naši předci měli v 

křížích u cesty, Božích mukách, kapličkách, poutních 

místech. Něco, co můžeme našim dětem slíbit jako cíl 

výletu nebo něco, u čeho spočineme, přivede nás na 

nějaké myšlenky. Nebo naopak dorazí na místo, kde 

je toho hodně k vidění, navštívení a potřebuje se 

rychle zorientovat a získat odpovědi na otázky, které 

jej zajímají. Vlastně mě při toulkách Šumavou před 

lety oslovil kohoutí kříž u Nicova, v mrazivé, ve 

sněhem zasypané a ledem uzamčené krajině, zalité 

sluncem, stál najednou na osamoceném místě a 

vyprávěl příběh – prostředky které naši předci měli.

To mě vedlo k vytvoření „pylonu“ nebo také virtuální 

rozhledny, která by dokázala nabídnout – stát se 

výletním cílem, místem zážitku, nosičem kultury, 

krajinotvorným prvkem. Obvykle na turistu čeká na 

výletním místě informační tabule s mapou. U svislé 

mapy velmi často nebývá ani označeno místo, na 

kterém se právě nacházíme, protože se jedná o jednu 

stejnou mapu, která se rozmístí na různých místech v 

terénu. Pokud se chceme zorientovat, musíme v mapě 

najít naši polohu, zjistit, kterým směrem se nachází 

sever a mapu ve své představivosti vodorovně položit 

a otočit do shody se skutečností (světové strany) atd.. 

Pylon odstraňuje nedostatky nástěnné mapy, 

umožňuje turistům lepší a rychlejší orientaci na 

neznámém místě. Je navržen tak, aby nebylo možné 

se nezorientovat, protože pokud skutečně daný objekt 

Prioritní oblasti připravované Strategie 

budoucnosti 2020 +

Strategie bude  bude mít následující prioritní 

oblasti

I. Turismus, kultura, setkávání

II. Vzdělání

III.Spolupráce vysokých škol a výzkum

IV. Ochrana přírody, klimatu a životního 

prostředí 

V. Zdravotní péče a služby, záchranné služby

VI. Projekty People-to-people

Průřezovým tématem této přeshraniční 

strategie je digitalizace, strategie musí být 

udržitelná, uplatnitelná pro obce a města a 

dobře viditelná. 
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fyzicky neleží v pohledovém směru, není na pylonu 

vidět, a nebo je vidět nepohodlně (pod úhlem). 

Nemůže na každém kopci stát rozhledna, ale virtuální 

ano. Ve městě není vidět za blok domů, v naší 

virtuální realitě ho však můžeme vymazat a zobrazit 

to, co by bylo vidět – tady na tomto místě – kdyby tu 

nebylo toto, co tu bylo před staletími, anebo bude 

p o d l e  n a š i c h  o d h a d ů  z a  p a d e s á t  l e t …

Zkrátka je navržen jako prvek, který respektuje okolní 

krajinu a místní architekturu – jeho provedení dává 

nespočet variant od moderní po evokování sakrální 

stavby. Stává se tak nejen orientačním bodem, ale i 

výletním cílem, který nám umožní nejen se 

zorientovat v okolí, ale i se virtuálně rozhlédnout na 

místech, kde skutečná rozhledna nestojí, nebo nám to 

neumožňuje okolní krajina, příroda či budovy. V 

některých případech nám pylon umožní putovat v 

čase a podívat se tak do minulosti nebo do 

budoucnosti." V případě zájmu se obraťte na 

Euroregion Běšíny, nebo přímo na: holy@sumava.cz
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 Přeshraniční aktivity členů i nečlenů v rámci Euroregionu

Obec Zdíkov - Společně do minulosti 
Realizace projektu vycházela z dlouhodobé 
spolupráce zdíkovského historického spolku se 
stejně zaměřenými spolky v příhraničí. V rámci 
projektu se uskutečnily 3 společné spolkové akce 
na obou stranách hranice. Každá akce byla 
zaměřena na určitou historickou událost a tím 
přizpůsoben program (např. stavba tábora, 
ukázka bitev, historický šerm, orientální a 
dvorské tance, lazebna, divadlo, lukostřelba, 
atd.)

Obec Loučim - Historie kostela nar. panny 
marie a česko-bavorských pouťí
Během letošního roku byla zpracována  a do 
německého  j azyka   p ře ložena  kn iha 
dokumentující historii česko-bavorských poutí 
mezi v rámci projektu 600 let přenesení Madony  
Loučim - Neukirchen b. Hl. Blut.

Mílaři Domažlice z.s. - 
Přeshraniční atletika 
pro mládež a rodiny
Jednalo se o společný 
atletický projekt mezi 
s p ř á t e l e n ý m i 
sportovními spolky z 
Č e c h  a  N ě m e c k a . 
N á p l n í  b y l :  B ě ž e c 
Chodska junior 2019, 
který se skládal z 8 
běžeckých závodů v 
lesních lokalitách na 
D o m a ž l i c k u .  D a l š í 
navazující aktivitou bylo 
provázání s hvězdným 
házením na Chodsku  a 
také Běh Zelenovským 
údolím.

Město Kdyně - 25 let spolupráce Kdyně – 
Všeruby – Eschlkam aneb Jsme silnými 
partnery v Evropě
Město Kdyně si společně s parterskými městy  
připomnělo 25. výročí partnerství, které navíc 
výrazně provází Svatojakubská cesta, která jimi 
prochází a po které se dostanete z Eschlkamu 
právě až do Kdyně.



Seznam schválených projektů

Dispoziční fond, 9. výzva

Název žadatele, místo Název projektu

09/02 Pomáhejme přírodě 85,00

09/03 Město Sedlice Když učit paličkování, tak pořádně 85,00

09/04 85,00

09/05 SDH Domažlice 85,00

09/07 Chodsko bez hranic Poznej svého souseda 64,97

09/10 85,00

09/11 Úhlava, o.p.s. 84,99

09/13 Příběhy našich sousedů 85,00

09/15 50,00

09/16 85,00

09/17 Aktivity PRO, o.s., Plzeň Environmentálně a bez handicapů 85,00

09/18 50,00

09/19 Město Klatovy 85,00

Celkem žádostí 19
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Pořadové 
číslo 

žádosti

Prostředky Cíl 
EÚS 

% z celk. 
nákladů

Dům dětí a mládeže, 
Nýrsko

1 564,00

13 095,00

Svazek českých měst a 
obcí v česko-bavorském  
pohraničním prostroru, 
svazek Domažlicko

2021 - nastavení struktury další 
česko-německé spolupráce

5 614,30

Oslavy 150 let založení SDH 
Domažlice

4 371,89

5 000,00

Správa Národního parku 
Šumava

Oslavy 30. a 50. let od založení NP 
Šumava resp. NP Bavorský les: 
Konference Aktuality Šumavského 
výzkumu

10 637,96

Nová partnerství pro rozvoj 
technického vzdělávání

5 038,60

Paměť národa Plzeňský 
kraj

20 636,00

Gabreta Nova, z.s., 
Kašperské Hory

Oživení soumarské tradice 
Kašperské Hory

4 337,80

Západočeská univerzita 
v Plzni

Vnitřní hranice 
Schengenu:Percepce dopadů 
opatření proti covid-19 na život v 
česko-bavorském příhraničí

15 214,00

21 129,50

Český svaz ochránců 
přírody, Rejštejn

Založení české redakce časopisu 
Ekona a spolupráce s německou 
redakcí

10 158,70

Fascinace sklem - Práce ze 
sklářské školy ve Zwieselu

9 786,70

126 584

Celkem schválených 
projektů
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Euroregion Šumava – jihozápadní Čechy
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 Dispoziční fond  Euregionu Šumava 

26. listopadu bylo schváleno v rámci jednání Regionálního řídícího výboru, který se konal 

prostřednictvím videokonference dalších 13 českých projektů z celkem předložených 19 projektů v 

Dispozičním fondu, Programu přeshraniční spolupráce Cíl EÚS Česká republika - Svobodný stát 

Bavorsko . 

Aktuální informace týkající se Dispozičního fondu a především možnosti prodloužení doby 
realizace projektů vzhledem k mimořádným opatřením v souvislosti s Koronavirem a 

Dispoziční fond

Program přeshraniční spolupráce Česká republika - Svobodný stát Bavorsko Cíl EÚS 2014 - 

2020

Termín vyhlášení 10. výzvy: 30.11.2020

Pro projednání na nejbližším Regionálním řídícím výboru je nutné doručit Vaši žádost 
nejpozději do 15.4.2021 do 14:00 hod.

Nejbližší termín zasedání řídícího výboru: 20.5.2021

Místa pro podání žádosti:

Euroregion Šumava-jihozápadní Čechy:

Stachy: Stachy 422, 384 73 Stachy; Domažlice: Jindřicha Jindřicha 61, 346 01 Horšovský Týn 
/ Branská 1, 344 01 Domažlice; Sušice: Nuželická 60, 342 01 Sušice

Alokace pro region Šumava pro období 2014-2020, činí 2 630 849 €.

Rozsah dotace: min. 1 000 €, max. 21 250 €

Celkové výdaje: max. 25 000 € 

Výše dotace z ERDF nesmí přesáhnout 85 % celkových způsobilých výdajů projektu.

Doba trvání projektu je určena na max. 18 měsíců ode dne registrace projektu - ukončení 
realizace projektů do konce srpna 2022.

Priority pro 10. výzvu DF

Preferována podpora spolupráce dětí a mládeže.

Omezení pro 10. výzvu DF

Projekty typu „slavnost, pouť, festival“ podávané poprvé – maximální výše dotace 5 000 €

Opakované projekty typu „slavnost, pouť, festival“ podávané s inovací (která bude patrná i v 
rozpočtových nákladech) podruhé a vícekrát – maximální celkové náklady projektu 5 000 €, 
maximální výše dotace 50 % z celkových nákladů


